
Waarom ook alweer?      
 
Scheldemond wil leerlingen uitdagen hun  

talenten te benutten en te ontwikkelen.  

Daarnaast willen we als school aansluiten bij de 

maatschappij en de nabije omgeving. 

 
Met de vakhavo zoeken we meer aansluiting bij 
de interesse van leerlingen. Door een verrijking 
van het onderwijscurriculum bieden we leer-
lingen uitdaging in het leerproces en een betere 
voorbereiding op het vervolgonderwijs en  
arbeidsproces. Gastlessen en bedrijfsbezoek 
spelen een duidelijke rol. 

Jonge Startersdag 
 
Onze vakhavo-leerlingen hebben onder leiding 
van meneer El Gauadi deelgenomen aan de KVK 
Jonge Starterschallenge. In een serie van drie 
lessen hebben de leerlingen geproefd aan 
ondernemerschap. Ze hebben ideeën bedacht en 
deze uitgewerkt tot een productontwerp.  

Een groep van drie leerlingen is met hun idee voor 
een “VR Film Book” tot winnaar van de provincie 
uitgeroepen. Hicham, Saïf en Tobias mogen hun 
idee op 3 november op de Startersdag in Utrecht 
aan topondernemers presenteren.  

Samen met hun collega-vakhavisten hebben zij 
een workshop gevolgd van de Kamer van 
Koophandel om zich nog meer te gaan verdiepen 
in ondernemerschap en hun concept te 
verbeteren, als voorbereiding op de Startersdag.   
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Saïf: ‘De Startersdag in Utrecht 
vond ik een leuke en leerzame 

dag, omdat we ook veel 
uitvindingen van andere leerlingen 

hoorden. We hebben veel 
succesvolle ondernemers ontmoet 

die tips en ervaringen met ons 
deelden over hoe je het 

ondernemen moet aanpakken, 
vooral die fouten die velen in het 

begin maken. Verder was de 
begeleider ook een pluspunt.’ 

Elysia: ‘Ik vond het dagje naar de   
Startersdag in Utrecht echt super 

leuk!  

Er liepen overal mensen van de    
organisatie rond die je konden 

vertellen wat er allemaal te doen 
was en waar dat was. 

De eerste 'show' was erg leuk 
gedaan en interessant, omdat 

mensen vertelden wat hun werk 
was en hoe ze dat deden.  

Florence en ik zijn naar de 
workshop vloggen geweest. Dat 

werd leuk verteld, maar is niks voor 
mij. We hebben ook nog foto's 

gemaakt en daarbij werd er ook nog 
een soort 3D foto/filmpje gemaakt 
en dat vond ik erg grappig gedaan. 

Tot slot hebben we lekker gegeten 
bij de McDonald's. Ik vond het echt 

een erg leuke dag. Heel erg  

bedankt!’ 

Florence ‘Het was indrukwekkend 
om al de verhalen te horen van de 

jonge en oude ondernemers. Ik heb 
best veel geleerd. Heel erg 

bedankt.’ 
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Horeca 

Reinout Schiewold, docent Hospitality 
 
Ik ben eigenaar van Brasserie Jong en HoteldeBeautel in 

Vlissingen en leer de leerlingen van alles over het horecavak. Ik 

heb het druk met mijn zaak maar wil graag mijn kennis overdragen 

aan de leerlingen. Ik heb zelf de havo gevolgd bij het 

Scheldemond College en  deze praktijkgerichte lessen gemist. Ik 

ging mijn HBO-studie volgen, maar wist niet veel van de praktijk en 

dat leren de leerlingen nu wel. Het commerciële deel gaan we ook 

behandelen. We gaan onder andere naar de Sligro met een 

boodschappenlijstje. Het doel hiervan is dat je goed moet opletten 

wat je koopt: hoe lang kun je het bewaren, is er een goedkopere 

variant en is een groot- of kleinverpakking voordeliger.  De 

leerlingen zijn erg enthousiast en willen graag leren. Misschien 

vinden de leerlingen het wel zo leuk dat ze in de weekenden of 

vakanties bij mij willen komen werken .’ 

Nina: ‘We leren 

met een dienblad 

en borden lopen. 

Eerst een leeg 

dienblad en één 

bord en nu kunnen 

we al met glazen 

en drie gevulde 

borden naar een 

tafel lopen. De 

appels rollen nu 

gelukkig niet meer 

van het bord. Ik 

had niet gedacht 

het zo moeilijk zou 

zijn. Misschien ga 

ik in de vakantie 

wel in de horeca 

werken. Ik kan 

ieder geval al met 

een dienblad en 

borden lopen, 

hahaha.’ 

Niels van Dijk, docent koken 

Ik geef de leerlingen kookles. Ze beginnen echt bij de basis en het 
einddoel voor de eerste periode is de high tea voor de ouders. De 
leerlingen zoeken zelf een recept en gaan het bereiden. We gaan 
kijken of het qua tijd en moeilijkheidsgraad haalbaar is. De leer-
lingen zijn heel enthousiast en willen graag leren. Ik ben er dan 
ook van overtuigd dat we heerlijke gerechten gaan serveren bij de 
high tea.  

Danique: ‘Ik vind het leuk om echt iets te 

doen naast alle andere lessen waar je 

voornamelijk moet zitten. De lessen zijn 

leuk en we leren ontzettend veel, maar ik 

weet nog niet zeker of in de horeca wil  

werken.’ 
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Techniek 

Greg Anuels, docent techniek 

Ik vind het heel leuk om mijn 
kennis van techniek en 
enthousiasme over te brengen 
aan havoleerlingen. Ze zijn heel 
gemotiveerd en pakken het snel 
op. Ik heb mijn eigen technische 
bedrijf gehad, maar door het 
gebrek aan technisch personeel 
ben ik gestopt en heb de switch 
naar het onderwijs gemaakt.  
Het geeft mij voldoening om een   
bijdrage te leveren aan de  
problematiek op de technische    
arbeidsmarkt. Daarnaast vind ik 
het leuk om met kinderen te  
werken. Het zou natuurlijk mooi 
zijn dat kinderen door mijn 
lessen enthousiast worden, een 
technische opleiding gaan 
volgen en aan de slag gaan bij 
een Zeeuws bedrijf dat kampt 
met personeelstekort.  

Aileen: ‘Ik vind het 

leuk om echt met 

mijn handen bezig 

te zijn. Bij de 

andere lessen 

moet ik al zoveel 

zitten. We zijn nu 

een blokkalender 

aan het maken van 

hout. Of ik later in 

de techniek wil 

gaan werken, dat 

weet ik nog niet, 

maar voor nu is het 

erg leuk.’    

Bedrijfsbezoek Zeeland Refineryn dag 

“Interessant, leuk, gezellig, leerzaam, lekker eten en drinken, 

saaie rondrit …” waren de eerste reacties van 12 (van de 13) 

Vakhavo Techniek leerlingen uit H3B. 

Vrijdag 12 oktober 2018 waren we welkom op de Open dag 

van Zeeland Refinery in Vlissingen-Oost. Zeeland Refinery 

(voorheen Total Vlissingen) verwerkt ruwe aardolie tot 

brandstoffen, zoals benzine, diesel, LPG en vliegtuigbrandstof 

en maakt grondstoffen voor de chemische industrie en is een 

van de meest efficiënte raffinaderijen van West-Europa. 

Eens in de twee jaar organiseren zij een Open dag. 

Voor deze gelegenheid stond er een grote witte tent voor het 

terrein waar je informatie kon krijgen over alle facetten van 

het bedrijf. Een vragenlijst waarmee je 25 euro kon winnen, 

werkte stimulerend om deze informatie ook te vergaren. 

Verder waren de catering, de gratis fotocabine en het maken 

van bruisballen erg in trek bij de leerlingen. 

Per bus kon je het terrein bezichtigen. Daarbij mochten we 

ook de controlekamer in. 

Omdat bij scheikunde het destilleren nog niet besproken was, 

zagen de leerlingen door de ‘buizen’ de ‘kraker’ niet meer. 

De spuitvaardigheden van de brandweer hebben we helaas, 

door tijdgebrek, moeten missen, maar we hebben nog wel 

een blik mogen werpen op het 11 hectare grote zonnepark,  

met 28.500 zonnepanelen. 

Toen was het weer tijd om te gaan. 
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Blik vooruit 

Klankbordgroep Ouders 
 
Vlak voor de herfstvakantie hebben we in een klein 

gezelschap van ouders en collega’s ervaringen 

uitgewisseld. We hebben het als zeer waardevol 

ervaren om niet alleen de kant van de leerlingen en 

collega’s te horen, maar ook die van ouders. 

Terugkijkend hebben we geconstateerd dat de 

uitnodiging en voorlichting voor deelname aan de pilot 

erg laat waren. Dit zorgde ervoor dat er snel beslist 

moest worden. Inhoudelijk zullen we de voorlichting 

met praktische voorbeelden vullen, zodat ouders en 

leerlingen een beter beeld hebben van wat ze kunnen 

verwachten in klas 3. De eerste ervaringen met de 

lessen zijn overwegend positief, met zeker kritische 

kanttekeningen bij de inhoud. Ook blijkt dat de leerlijn 

(waar werken we deze periode naartoe?) niet 

helemaal duidelijk is. We zijn in ontwikkeling, dus dit 

soort feedback is meer dan welkom. De ideeën en 

suggesties vanuit de ouders werken voor ons zeer 

motiverend. 

We willen de ouders dan ook bedanken voor hun 
aanwezigheid en waardevolle inbreng. In januari zal 
er een volgende klankbordbijeenkomst zijn. Deze 
proberen we in de avond te plannen, zodat meer 
ouders in de gelegenheid zijn om de bijeenkomst bij te 
wonen. U ontvangt hier te zijner tijd weer een 
uitnodiging voor. 

High tea 21 november 2018 

Alle moeders van de vakhavo-leerlingen 

krijgen een uitnodiging voor de High Tea  

op 21 november 2018. Hun dochters zullen 

laten zien en proeven wat zij hebben       

geleerd in de eerste periode Vakhavo. Wij 

wensen de meiden veel succes met de   

organisatie en de moeders veel plezier! 

Vooruitblik 
 
Dit jaar ligt de focus van de werkgroep 
Vakhavo behalve op de invulling van 
H3, natuurlijk ook op de toekomst. In 
H4 wordt een vakkenpakket gekozen. 
Het praktijkvak Vakhavo kan door 
leerlingen gekozen worden in het vrije 
deel. Hoe het profiel er precies uit zal 
komen te zien, wordt in een later 
stadium aan u bekend gemaakt. Dat 
profiel zal voor leerlingen met het 
praktijkvak Horeca en Recreatie anders 
zijn dan voor leerlingen die kiezen voor 
de richting Techniek en ICT. 

Tobias: ‘Ik vind de 

technieklessen echt 

leuk. Het bevestigt mijn 

keuze om na de havo 

een techniekopleiding te 

volgen. Welke 

technische richting dat 

wordt, weet ik nog niet. ’ 


